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Az Európai Bizottság (EB) évente hívja egybe – közösen a soros EU-elnökséggel – a kis- és
középvállalatok tulajdonosait, érdekképviselőit és a brüsszeli döntéshozókat. A cél, hogy
javítsanak a kkv-k jogi környezetén, enyhítsenek adminisztrációs terheiken, és felmérjék
finanszírozási, illetve hiteligényeiket. Az esemény nyitó előadását Joseph Schumpeterről, a XX.
század egyik legnevesebb osztrák közgazdászáról nevezték el, az idei prágai találkozón Luc
Soete akadémikus tartotta. A maastrichti egyetem volt rektora, a brüsszeli közigazgatási
egyetem dékánja – egyben az EB tanácsadója – arról beszél ebben az interjúban, milyen
szerepük lehet a kkv-knak, mit tanulhatunk Schumpetertől, aki maga is több válságot élt át, ő
milyen kiutat vázolt a vállalkozásoknak. Soete szerint a mostani súlyos válság pozitív
hozadéka lehet, hogy választ ad Európa legégetőbb problémáira. A professzor az EU közös
gazdaságpolitikájának erősítését szorgalmazza, anélkül hosszabb távon a monetáris unió nem
töltheti be az euróhoz fűzött reményeket. „A monetáris unió csak hab a tortán, nem lehet úgy
építkezni, hogy előbb a tető készüljön el, és csak aztán fogjunk a házhoz.”


